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PROTOKÓŁ Nr XLVI/2023 

 

z XLVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 30 marca 2023 roku w budynku 

administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju w godz. od 08:00 do 12:20. 

 

Ad. 1 Otwarcia XLVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał Przewodniczący Rady Gminy Paweł 

Patrzałek. Z uwagi na brak dźwięku w transmisji wideo Przewodniczący Rady Gminy zarządził 

przerwę, celem usunięcia usterki. 

Po wznowieniu obrad poinformował zebranych, że przebieg Sesji Rady Gminy jest transmitowany             

i utrwalany za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 

8 marca 1990r. o samorządzie gminnym. Następnie przywitał radnych Rady Gminy Solec-Zdrój, 

pracowników Urzędu oraz Sołtysów. 

 

Ad. 2 Przewodniczący Rady poinformował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych. Obecnych 

jest 14 radnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad Rady Gminy Solec-Zdrój oraz 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

Radni nieobecni: Teresa Sowula. 

Lista obecności w załączeniu. 

 

Ad. 3 Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek odczytał porządek posiedzenia, który 

przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie XLVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku XLVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

4. Przyjęcie Protokołu z XLV Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

5. Złożenie do Przewodniczącego Rady Gminy pisemnych interpelacji i zapytań radnych. 

6. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 

7. Sprawozdanie z realizacji „Wieloletniego programu współpracy Gminy Solec-Zdrój  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na lata 2021-2024” w 2022 roku. 

8. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Solcu-Zdroju za 2022 rok. 

9. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2022 r. 

10. Oświadczenie Rady Gminy w Solcu-Zdroju z dnia 30 marca 2023r. w sprawie obrony dobrego 

imienia św. Jana Pawła II. 

11. Podjęcie uchwał: 

a) uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLI/250/2022 z dnia 24 listopada 2022r.  

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Solec – Zdrój na 2023 rok; 

b) uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego  

w Zborowie; 

c) uchwała o zmianie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku  

na terenie gminy Solec-Zdrój; 

d) uchwała w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych; 
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e) uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2023 – 2032; 

f) uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2023 rok; 

g) uchwała w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Solec-Zdrój w 2023 roku”. 

h) uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości pomiędzy Gminą 

Solec-Zdrój a Parafią Kościoła Rzymsko-Katolickiego pw. Św. Mikołaja w Solcu-Zdroju 

reprezentowaną przez ks. Mirosława Tomasika – Proboszcza; 

i) uchwała w sprawie przekazania do wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Kielcach skargi 

Prokuratora Prokuratury Rejonowej w Busku-Zdroju wraz z odpowiedzią na skargę. 

12. Dyskusja nt. rewitalizacji miejscowości Solec-Zdrój. 

13. Wolne wnioski i zapytania. 

14. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad przeczytanym porządkiem posiedzenia. Za przyjęciem 

proponowanego porządku XLVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój głosowało 14 radnych, 0-przeciw,  

0-wstrzymujących się. 

Ad. 4 Nikt z obecnych radnych nie wniósł żadnych uwag do protokołu z XLV Sesji rady Gminy 

Solec-Zdrój. Protokół został przyjęty. 

Ad. 5 Pisemna interpelację wnieśli radni Paweł Patrzałek i Włodzimierz Grabda. 

Ad. 6 Wójt Gminy Adam Pałys przedstawił informację z wykonania uchwał podjętych na XLIV Sesji 

Rady Gminy w dniu 27 stycznia 2023r. oraz na XLV Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój 

w dniu 22 marca 2023r.   

Następnie przedstawiona została informacja z działalności Referatu Finansów, Referatu Inwestycji, 

Rozwoju Gminy i Środowiska, Referatu Organizacyjnego, Promocji i Kultury oraz Referatu 

Gospodarki Komunalnej. 

Pytania do przedłożonych sprawozdań. 

Radny Eryk Grabowski: 

- Do Pani Skarbnik, by przedstawiła wnioski po kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Kielcach oraz jakie działania zostały podjęte w tej sprawie. 

Radny Stanisław Żelazny: 

- w kwestii złożonych wniosków od odbiór eternitu, czy w bieżącym roku nie dostaliśmy 

dofinansowania i nie będzie odbioru azbestu? 

Wójt: 

- już trzeci rok nie mamy dofinansowania na odbiór materiałów zawierających azbest. W bieżącym 

roku nabór wniosków rozpoczął się o 8:00, zakończył o 12:00 nie zdążyliśmy wysłać. Do WFOŚ w 

Kielcach przesłany jest wniosek wójtów i burmistrzów o spotkanie, tematem którego ma być zmiana 

zasad składnia wniosków o dofinansowanie tak, by każda gmina miała szansę na złożenie takiego 

wniosku. Na dzień dzisiejszy mamy zarejestrowane 103 wnioski o odbiór eternitu. Z analizy budżetu 

wyniknie, czy będziemy mieć możliwość dofinansowania utylizacji z środków własnych. Możliwe, 

że na przełomie maja i czerwca będzie ogłoszony jeszcze jeden nabór wniosków. 

Radny Grzegorz Lasak: 

- chodzi z o zadanie renowacji cmentarza w m. Solec-Zdrój i Świniary   
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Wójt Gminy: 

- złożone zostały wnioski na remont zabytków, w uzgodnieniu z proboszczami parafii. Wnioski 

złożone głównie na renowację alejek i ogrodzeń. Jest to pierwszy ogólny wniosek, w chwili 

otrzymania dofinansowania będzie uszczegółowiony,  kwota we wniosku to 980 tyś. na obydwa 

cmentarze. 

Radny Marcin Nurek: 

- kiedy realizacja budowy tarasu widokowego, czy jest zmiana miejsca budowy    

Wójt: 

- lokalizacja to najwyższe wzniesienie na działce gminnej w miejscowości Kików, czekamy na 

ogłoszenie naboru wniosków na dofinansowanie.  

Następnie Wójt wraz z Panią Skarbnik omówili zagadnienia poruszone w protokole pokontrolnym 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach.   

W przedmiotowej sprawie zajął stanowisko Radny Grzegorz Lasek, że jeżeli zachodzi konieczność 

należy dochodzić swoich praw nawet na drodze sądowej.  

Radny Jan Powroźnik: 

- w kwestii składowania eternitu za bramami wjazdowymi przy drogach, informować mieszkańców 

by przechowywali zdemontowany eternit na podwórkach.   

Wójt odpowiedział, iż przy składaniu wniosku o odbiór eternitu każdy jest informowany o 

właściwym składowaniu na własnej posesji.   
 

Radny Paweł Patrzałek: 

- o rozbudowę jakiego monitoringu został złożony wniosek. 
 

Pan Piotr Kalita odpowiedział że chodzi o rozbudowę istniejącego monitoringu w miejscowości 

Solec-Zdrój. 

 

Radny Marcin Nurek: 

- wiele spraw powinno być poruszanych na komisjach, a nie na sesji Rady Gminy. 
 

Przewodniczący Rady ogłosił, że informacja została przyjęta. 

Informacja – w załączeniu. 

 

Ad. 7 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż sprawozdanie z realizacji „Wieloletniego 

programu współpracy Gminy Solec-Zdrój z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na lata 2021-2024” w 2022 roku zostało przekazane 

radnym w materiałach i zamieszczone na panelu radnego.  

Sprawozdanie zostało przyjęte oraz załączone do protokołu. 

 

Ad. 8 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż sprawozdanie z działalności Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Solcu-Zdroju w 2022 zostało przekazane radnym w materiałach            

i zamieszczone na panelu radnego. 

Sprawozdanie zostało przyjęte oraz załączone do protokołu. 

 

Ad. 9 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż sprawozdania z realizacji zadań z zakresu 

wspierania rodziny za 2022r. roku zostało przekazane radnym w materiałach i zamieszczone na 

panelu radnego. 

Sprawozdanie zostało przyjęte oraz załączone do protokołu. 
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Ad. 10 Przewodniczący Rady Gminy Solec-Zdrój odczytał oświadczenie Rady Gminy w Solcu-

Zdroju z dnia 30.03.2023r. w sprawie obrony dobrego imienia św. Jana Pawła II.    

Oświadczenie przyjęte zostało 14 głosami za. 

Treść oświadczenia w załączeniu. 

 

Ad. 11a/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, iż projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Solec – Zdrój na 2023 rok był szczegółowo omawiany na 

posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i otrzymał pozytywną rekomendację. Następnie odczytał 

uchwałę. 

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała poddana pod 

głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0-przeciw, 0-wstrzymujących się. 

 

Uchwała Nr XLVI/278/2023 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Solec – Zdrój na 2023 rok 

– w załączeniu. 

  

Ad. 11b/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, iż projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego w Zborowie był szczegółowo omawiany na 

posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i otrzymał pozytywną rekomendację. Następnie odczytał 

uchwałę. 

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała poddana pod 

głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0-przeciw, 0-wstrzymujących się. 

 

Uchwała Nr XLVI/279/2023 w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia Punktu 

Przedszkolnego w Zborowie – w załączeniu. 

 

Ad. 11c/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, iż projekt uchwały o zmianie uchwały w 

sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Solec-Zdrój był szczegółowo 

omawiany na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i otrzymał pozytywną rekomendację. 

Następnie odczytał uchwałę. 

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała poddana pod 

głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0-przeciw, 0-wstrzymujących się. 

 

Uchwała Nr XLVI/280/2023 o zmianie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości                           

i porządku na terenie gminy Solec-Zdrój – w załączeniu. 

 

Ad. 11d/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, iż projekt uchwały w sprawie określenia 

górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych; był szczegółowo omawiany 

na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i otrzymał pozytywną rekomendację. Następnie 

odczytał uchwałę. 

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała poddana pod 

głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0-przeciw, 0-wstrzymujących się. 

 

Uchwała Nr XLVI/281/2023 w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków  

i transportu nieczystości ciekłych – w załączeniu. 

 

Ad. 11e/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, iż projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 
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Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2023 – 2032; był szczegółowo omawiany na 

posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i otrzymał pozytywną rekomendację. Następnie odczytał 

uchwałę. 

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała poddana pod 

głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0-przeciw, 0-wstrzymujących się. 

 

Uchwała Nr XLVI/282/2023 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na 

lata 2023 – 2032 – w załączeniu. 

 

Ad. 11f/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, iż projekt uchwały w sprawie zmiany 

budżetu Gminy na 2023 rok; był szczegółowo omawiany na posiedzeniach komisji stałych Rady 

Gminy i otrzymał pozytywną rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała poddana pod 

głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0-przeciw, 0-wstrzymujących się. 

 

Uchwała Nr XLVI/283/2023 w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2023 rok – w załączeniu. 

 

Ad. 11g/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, iż projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

gminy Solec-Zdrój w 2023 roku”  był szczegółowo omawiany na posiedzeniach komisji stałych Rady 

Gminy i otrzymał pozytywną rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała poddana pod 

głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0-przeciw, 0-wstrzymujących się. 

 

Uchwała Nr XLVI/284/2023 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Solec-Zdrój w 2023 roku” – w załączeniu. 

 

Ad. 11h/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, iż projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na dokonanie zamiany nieruchomości pomiędzy Gminą Solec-Zdrój a Parafią Kościoła 

Rzymsko-Katolickiego pw. Św. Mikołaja w Solcu-Zdroju reprezentowaną przez ks. Mirosława 

Tomasika – Proboszcza był szczegółowo omawiany na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy  

i otrzymał pozytywną rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała poddana pod 

głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 0-przeciw, 1-wstrzymujący się (radny 

Ł.Madej). 

 

Uchwała Nr XLVI/285/2023 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości 

pomiędzy Gminą Solec-Zdrój a Parafią Kościoła Rzymsko-Katolickiego pw. Św. Mikołaja w Solcu-

Zdroju reprezentowaną przez ks. Mirosława Tomasika-Proboszcza – w załączeniu. 

 

Ad. 11i/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, iż projekt w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Kielcach skargi Prokuratora Prokuratury Rejonowej w 

Busku-Zdroju wraz z odpowiedzią na skargę był szczegółowo omawiany na posiedzeniach komisji 

stałych Rady Gminy i otrzymał pozytywną rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała poddana pod 

głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0-przeciw, 0-wstrzymujący się. 

 

Uchwała Nr XLVI/286/2023 w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 

Kielcach skargi Prokuratora Prokuratury Rejonowej w Busku-Zdroju wraz z odpowiedzią na skargę 

– w załączeniu. 
 

Przewodniczący poinformował, że obrady sesji opuściło dwóch radnych (M. Kasperkowicz i P. 
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Fortuna). W sesji uczestniczy 12 radnych.   

 

Ad. 12 Dyskusja nt. rewitalizacji miejscowości Solec-Zdrój. 
 

Jako pierwszy zabrał głos radny Eryk Grabowski. Jak zauważył, liczył bardzo na obecność 

projektantów, inspektora i wykonawców. Po tym odczytał wystąpienie. 

Wystąpienie na prośbę radnego zostało załączone do niniejszego protokołu. 

 

Wójt:  

- droga leśna do leśniczówki nie została sprzedana, bo Gmina nie była nigdy jej właścicielem, 

- nad zalewem trwają prace inwestycyjne, plac budowy został przekazany we wrześniu 2021 roku, 

efekty prac rewitalizacyjnych będzie można ocenić jesienią po zakończeniu prac, 

- nad pracami w parku jest nadzór, mogą zostać nałożone kary umowne zgodnie z zapisem w umowie, 

- były opóźnienia z wykonaniem niektórych prac ze względu na pandemię,  

- z Wodami Polskimi sprawy toczą się niezależnie od Gminy,       

- na rewitalizacje zostało wydane ponad 11mln: deptak, ul. Cicha, T. Kościuszki, Kościelna, teren 

szkolny, park, 

- będziemy od wykonawcy egzekwować użycie materiałów zawartych w umowie, 

- prace są prowadzone zgodnie z projektem i planem, 

- żadne sprawy nie są „zamiatane pod dywan”.  

 

Radny Eryk Grabowski 

-   zauważył, że każdy ma prawo do oceny, nie wystarczy oddać plac budowy inwestorowi, trzeba 

mieć nadzór nad pracami, jakie są tam prowadzone, nie uważa żeby obraził kogoś- to jest tylko jego 

ocena prac. 

 

Radny Marcin Nurek 

- każdy kto prowadził inwestycje wie, że nie zawsze wszystko idzie zgodnie z planem, ale jest czas 

na poprawę i usunięcie usterek, 

- w tekście wcześniejszego wystąpienia brak jest wskazania konkretnych nieprawidłowości, 

- nie można porównywać gminy Busko-Zdrój do naszej, ponieważ dochody maja znacznie wyższe,  

- w rankingu gmin w powiecie buskim Gmina Solec-Zdrój była na pierwszym miejscu w kategorii 

pozyskiwaniu środków unijnych, 

- jego zdaniem wizerunek Solca po rewitalizacji bardzo się poprawił i będzie wspierał Wójta w jego 

działaniach. 

 

Radny Grzegorz Lasak 

- zmiany w Solcu jakie nastąpiły poprawiły znacznie wizerunek gminy, cieszy się, że udało się tak 

dużo zrobić,  

- jedna uwaga- brakuje bardziej szczegółowego nadzoru nad pracami ze strony pracowników Urzędu 

Gminy. 

 

Radny Paweł Patrzałek 

- należy zauważyć, że w części prace zostały wykonane bardzo dobrze, usterki które wystąpiły należy 

usunąć:  

• deptak - należy dopilnować, żeby wszelkie usterki wykonane zostały solidnie 

• park – wymusić na wykonawcy, by prace zakończone zostały zgodnie z projektem  

• większa kontrola przez pracowników Urzędu, by mieszkańcy wiedzieli, że ktoś na tymi 

pracami czuwa 

• należy wyciągnąć wnioski z prac i trzeba dopilnować by ławki i mała architektura zakupiona 

była w profesjonalnych firmach, by nie było konieczności ich zaraz poprawiać  

• bardzo ważny jest nadzór inwestorski, wykonawca zastosuje się do wszystkich uwag i 
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zaleceń inspektora nadzoru, 

• wniosek by Rada Gminy uczestniczyła w spotkaniach z inspektorem 

- goście i kuracjusze wyrażają się pozytywnie o zmianach jakie zaszły w miejscowości Solec-Zdrój, 

- deptak stał się miejscem spotkań i spacerów zarówno gości i jak i mieszkańców gminy, 

- jest robione bardzo dużo, by gmina stała się bardziej atrakcyjna. 

 

Wójt Gminy  

- dziękuje za wszystkie uwagi i wskazówki, 

- pracownicy mieli nawał pracy, zdaliśmy się na inspektora nadzoru,   

- wybór inspektora nadzoru następuje w formie przetargu, gdzie decyduje cena, 

- w ostatnich latach było bardzo dużo inwestycji na terenie Gminy: zostały wyremontowane dziesiątki 

km dróg oraz wykonane nowe, zrobione oświetlenie uliczne, lampy na terenie gminy świecą całą noc, 

wykonana kanalizacja na terenie gminy, nowa oczyszczalnia ścieków w Świniarach, 

zmodernizowana oczyszczalnia ścieków w m. Solec-Zdrój, dociągnięta woda w przysiółkach w m. 

Kolonia Zagajów, Konstantynów, hala sportowa, kino z salą widowiskową, budynek GCK, biblioteka 

publiczna, ścieżka aromaterapii. 

 

Radny Eryk Grabowski: 

- na placu budowy w parku świecą się lampy - dla kogo?, nie ma tablic zakazujących wejścia na plac 

budowy. 

 

Następnie poprosił o włączenie prezentacji slajdów, które dokumentują występujące jego zdaniem 

nieprawidłowości w przebiegu prac podczas rewitalizacji: 

- przy zalewie zasypany został rów odwadniający zrobiły się zastoiska wody, 

- miały być remontowane przepusty, a nie bez pozwolenia wykonane nowe,  

- alejka, która kończy się na ogrodzeniu uzdrowiska, 

- rozjeżdżone alejki, 

- nawieziony gruz, 

- jaki pomysł na zabezpieczenie żeremia bobrów,  

- wykopany staw w miejscu naturalnego siedliska płazów, 

- nie ma możliwości przejść z zalewu do lasu, 

- molo stwarza zagrożenie, nie posiada zabezpieczeń, 

- wycięte zostały „chore” drzewa, z pozostałości jakie po nich zostały ciężko stwierdzić, czy drzewa 

te należało usunąć, 

-  drzewa na terenie budowy nie zostały właściwie zabezpieczone,  

- zalane tereny wokół tężni ze względu na nawiezioną nieprzepuszczalną glinę, 

- odpływ z tężni wykonany według zasady „rób z tego co masz” 

- palisada pod uniesioną alejką wykonana niezgodnie z projektem – różne wysokości wkopanych 

słupków, które zamiast odpowiednio posadowić zostały poucinane do jednakowej wysokości, brak 

zabezpieczeń na pomoście, 

- prace prowadzone podczas opadów deszczu zamiast wtedy, kiedy było sucho, 

- tężnia po wykonanych poprawach nadal ma prześwity, 

- dołek pod sadzone drzewa w kamieniach, 

- drzewa sadzone niezgodnie z projektem, 

- oświetlony park- lampy świecą całą noc, 

- na sąsiedniej działce właściciel wywoził ziemię, która miała być tymczasowo, natomiast właściciel 

wyrównuje ziemie, podnosi działkę i park będzie zalewany. 

 

Następnie Z-ca Wójta Piotr Kalita poprosił o wyświetlenie zdjęć pokazujących, jak wyglądała 

miejscowość Solec-Zdrój przed i po wykonaniu rewitalizacji. 

 

 



 

8 

 

Ad. 13 Wolne wnioski i zapytania: 

 

Radny Grzegorz Lasak: 

- wyrównanie placu zagospodarowanego dla mieszkańców w miejscowości Magierów przy drodze 

powiatowej do Stopnicy, 

- tereny przy drogach powiatowych, gdzie zaplanowano nasadzenia przykryć agrowłókniną, by były 

łatwe w utrzymaniu,  

- dot. sprawozdania GOPS,  pomoc społeczna dotyczy prawie 19 % mieszkańców, jak przebiega 

weryfikacja osób objętych pomocą,  

- obowiązek alimentacyjny, należy pochwalić, że jest duża ściągalność, ale jest bardzo duża skala 

tego zjawiska. 

 

Radny Eryk Grabowski: 

- poinformował, że został poproszony o spotkanie przez rodziców uczniów ze Szkoły Podstawowej 

w Solcu-Zdroju Sprawy, jakie były omawiane na spotkaniu przedstawione są w piśmie radnego 

załączonym do niniejszego protokołu. 

 

Radny Paweł Koźbiał: 

- wniosek o modernizację drogi przy placu zabaw w m. Zagajów,  

- uporządkowanie połamanych gałęzi przy drodze do Zagórzan.  

 

Radny Stanisław Żelazny: 

- remont drogi w Ludwinowie,  przy moście drewnianym, aby połączyć te dwie miejscowości. 

 

Radny Włodzimierz Grabda: 

- wykonanie nowej nawierzchni na drodze Żuków-Piasek Mały, 

- uważa, że bardzo dużo zostało zrobione na terenie Gminy, nie można mówić, że wszystko jest 

robione źle, nie można tak wszystkiego krytykować,   

- pozostał jeszcze do remontu plac przy Ośrodku Zdrowia w Solcu-Zdroju. 

 

Radny Paweł Patrzałek: 

- prośba o omówienie wniosku Szlak kulturowy "Moc legend w rzeźbie ukryta”. 

  

Wójt: 

- umowa na dzierżawę działki od Parafii w Solcu-Zdroju była zawarta na dziesięć lat, kończy się w 

tym roku w czerwcu, czynsz dzierżawny wynosił 1000,00 zł za rok, płatne z góry, 

- odnośnie pytań rodziców dzieci ze Szkoły Podstawowej z Solca-Zdroju zostanie złożone pismo do 

Pani Dyrektor o przedłożenie wyjaśnień,    

- dla dzieci spoza rejonu nie będzie tworzona nowa klasa, skoro w szkole w Zborowie są dostępne 

miejsca w klasie, 

- można zawnioskować do dyrektora GCK-u o tańsze bilety, trzeba znaleźć środku na dofinansowanie  

- planowany remont drogi w Zagajowie z oszczędności, 

- w Ludwinowie droga do mostu - trzeba zmienić prawo użytkowania na drogę, procedura trwa około 

roku, 

- weryfikacja osób korzystających z pomocy Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej opiera się 

wyłącznie na podstawie złożonych dokumentów przez wnioskodawcę.  

 

Radny Marcin Nurek: 

- nie dopuszcza insynuowania. Kto konkretnie mówił że Wójt sprzedał drogę w lesie w Solcu? 

- jakie konkretnie sprawy są „zamiatane pod dywan”? 
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Radny Powiatowy Andrzej Gądek: 

- kontrola z RIO jest po to, by sprawdzać i wnosić uwagi, 

- nie spotkał się na Sesjach z prezentacjami slajdów, lepsza jest merytoryczna rozmowa poza 

kamerami, bo to psuje wizerunek rady,    

- propozycja spotkania i zadecydowanie która droga będzie planowana do remontu na rok przyszły, 

- widzi jak zmienił się na lepsze Solec, 

- nie można stawiać wszystkiego w negatywach. 

 

Radny Paweł Patrzałek: 

- czy odmówił Pan prezentacji zdjęć lub slajdów na Sesji Rady Powiatu? 

 

Radny Powiatowy Andrzej Gądek: 

- nikt nigdy nie wnioskował. 

 

Pani Marlena Skrzypiec: 

- przyjęła zasadę, że sprawy zgłasza na bieżąco do wójta lub pracownika i jej sugestie są brane pod 

uwagę, uważa że rola radnego powinna polegać na tym, że się przychodzi, rozmawia, doradza 

 

Ad. 14 

W związku z wyczerpaniem się porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek 

zakończył XLVI/2023 Sesję Rady Gminy Solec-Zdrój. 

 

Protokołowała:                                                                                      Przewodniczący Rady Gminy 

 

Joanna Tłustochowicz                                                                                    Paweł Patrzałek 

 

   

 


